
گروه سینما و تلویزیون- سریال امنیتی جاسوسی »خانه امن« به کارگردانی احمد 
معظمی نیمه دوم سال روی آنتن می رود. سریال »خانه امن« به کارگردانی احمد معظمی 

و تهیه کنندگی ابوالفضل صفری یکی از تولیدات پربازیگر سیمافیلم محسوب می شود.
ایــن مجموعه تلویزیونی که تاکنون ۵۰ بازیگر اصلی جلوی دوربین کارگردانش 
رفته، به بازیگران جوان و مستعد تئاتر میدان عمل مناسبی داده و نیلوفر کوخانی، ارسطو 
خوشرزم، روژین رحیمی طهرانی و زهره نعیمی هر کدام یکی از نقش های اصلی »خانه 
امن« را ایفا می کنند. این دومین ســریال احمد معظمی است که این کارگردان جسارت 
به خرج داده و در آن به بازیگران جوان، مستعد و کمترشناخته شده تئاتر اعتماد کرده و 
نقش های اصلی را به آن ها سپرده است. وی پیش از این نیز در مجموعه »ترور خاموش« 
بازیگرانی همچون حمید شریف زاده و مهدخت مولایی را به سینما و تلویزیون معرفی 
کرده و سعی بر آن داشته تا فرصتی مغتنم را در اختیار بازیگران نسل جدید تئاتر قرار دهد.
»خانه امن« بر اســاس فیلمنامه ای از حسین تراب نژاد در ۵۰ قسمت طراحی شده 
و این روز ها به صورت فشرده در حال تصویربرداری است.تدوین این مجموعه نیز به 
صورت موازی در حال انجام اســت. این ســریال با طرحی مرتضی اصفهانی مضمونی 
معمایی- امنیت دارد و به احتمال فراوان پخش آن نیز نیمه دوم سال ۱۳۹۹ خواهد بود، 

اما هنوز مشخص نشده از کدام شبکه پخش خواهد شد.

گروه سینما و تلویزیون- کمدی فانتزی »هولیا« به کارگردانی مرتضی آتش زمزم 
کلید خورد. کمدی فانتزی »هولیا« به کارگردانی مرتضی آتش زمزم به تازگی در تهران کلید 
خورده است. محمدرضا هدایتی، علی انصاریان، مریم امیرجلالی، بهراد خرازی، محمد 
فیلی، افشــین سنگ چاپ، مجید شهریاری، شیوا خسرومهر و شراره رخام در این فیلم 
بازی دارند. به زودی چند بازیگر ایرانی و خارجی دیگر نیز به این گروه خواهند پیوست.
سازندگان به جای خلاصه داستان، این متن را ارائه داده اند: »در ایران پدر و مادرها به 

بچه هاشون اجازه هرکاری را نمی دهند، ولی همیشه نوه داستانش فرق داره!«
»هولیا« ششــمین فیلم سینمایی این کارگردان پس از فیلم های »مرگ سپید«، »بن 
بســت«، »مالیخولیا«، »سیمین« و »نیروانا« محســوب می شود. سایر عوامل اصلی فیلم 
سینمایی »هولیا« عبارتند از تهیه کنندگان: ایرج تقی پور، مرتضی آتش زمزم، نویسندگان: 
مرتضــی آتــش زمزم و جلال الدین دری، مدیر فیلمبرداری: محمد فضیله، مدیر برنامه 
ریزی و سرپرست گروه کارگردانی: مسعود حقی، مدیر تولید: ابوالفضل آتش زمزم، مدیر 
صدابرداری: میثم یاردیلو، طراح گریم: مهیاد میمی، طراح صحنه و لباس: علی سنگینی، 

فیلمبردار: امین اسحاقیان و مشاور رسانه ای: هادی اعتمادی مجد.

گروه سینما و تلویزیون-ناتالی پورتمن، بازیگر فیلم سینمایی »ثور:عشق و تندر« 
اعلام کرد که تولید این فیلم تا سال آینده میلادی آغاز نخواهد شد.

ناتالی پورتمن بازیگر فیلم سینمایی »ثور:عشق و تندر« تایید کرد که فیلمبرداری این 
اثر که از دنیای ابرقهرمانی مارول است در سال ۲۰۲۱ شروع خواهد شد. توقف تولید این 

فیلم سینمایی اوایل امسال با شیوع ویروس کرونا اعلام شده بود.
در قسمت چهارم از سری فیلم های »ثور«، ناتالی پورتمن، بازیگری که سابقه برنده 

شدن جایزه اسکار را دارد، در نقش جین فاستر بازخواهد گشت.
او جزئیات جدیدی از مرحله ای که این فیلم سینمایی قرار دارد اعلام کرد و گفت: 
ما هنوز فیلمبرداری را آغاز نکرده ایم. زمان بیشتری برای آمادگی بدنی نیاز داریم چرا که 
من از این لحاظ در وضعیت خوبی نیستم. پورتمن ادامه داد: بسیار هیجان زده هستم، در 
اوایل سال آینده برای فیلمبرداری به استرالیا خواهیم رفت. واضح است که همه چیز به 
خاطر کرونا عجیب است و هیچکس نمی داند که چه اتفاقی خواهد افتاد، اما برنامه فعلا 
سفر به استرالیا است. علاوه بر ناتالی پورتمن، کریس همسورث هم برای بازی در نقش 
اصلی این فیلم باز خواهد گشت و تسا تامپسون هم دیگر بازیگر این فیلم خواهد بود. گفته 
می شود کریستین بیل هم به عنوان شخصیت منفی و شرور در این فیلم ایفای نقش می کند.
تایکا وایتیتی که پیش از این فیلم سینمایی »ثور:رگنراک« را ساخته است، کارگردانی 
این فیلم را هم بر عهده دارد. او در اسکار ۲۰۲۰ برای فیلم سینمایی »خرگوش جوجو« 

جایزه بهترین فیلمنامه اقتباسی را دریافت کرد.

گروه سینما و تلویزیون- سریال »بازی تاج و تخت« )Game of Thrones( در 
یک نظرسنجی به عنوان بهترین سریال قرن بیست ویکم انتخاب شد.

سریال درام-فانتزی بازی تاج و تخت در یک نظرسنجی برای انتخاب بهترین سریال 
قرن، از سد رقبایی چون برکینگ بد و چرنوبیل گذشت و به صدر فهرست رسید. در این 
فهرست سریال های محبوب دیگری چون استرنجر تینگز، دکتر هو و شرلوک نیز حضور 

داشتند که همگی در پنج ردیف اول جای گرفتند.
ســریال درام-فانتزی بازی تاج و تخت محصول شــبکه اچ.بی.او براساس رمان 
پرفروش نغمه یخ و آتش نوشــته جورج آر. آر. مارتین ســاخته و از آوریل سال ۲۰۱۱ 
)فروردین ۹۰( تا مه ۲۰۱۹ )اردیبهشــت ۹۸( پخش شــد. این سریال به ادغام یک ایده 
فانتزی با شخصیت های واقع گرایانه و خلق ترکیبی از این دو عنصر شناخته می شد که تا 

آن زمان در قاب تلویزیون بی سابقه بود.
بازی تاج و تخت که در هشــت فصل خود چندین خط داستانی را دنبال می کند، 
رکورد تعداد بیننده در بین برنامه های اچ.بی.او را در اختیار دارد. این ســریال علاوه بر 
دریافت جوایز متعدد در شاخه های مختلف، سال گذشته با نامزدی در ۳۲ بخش جوایز 
امی از جمله بهترین سریال درام، رکورد بیشترین نامزدی برای این جوایز در یک فصل 
را به نام خود ثبت کرد. این اقتباس تلویزیونی در هشت فصل خود در مجموع ۱۶۱ بار 

نامزد دریافت جوایز امی شد و چندین جایزه برد.  
ســال گذشته نیز رامین جوادی آهنگســاز آلمانی ایرانی تبار، برنده جایزه بهترین 
آهنگســاز ســریال در بخش هنرهای خلاق جایزه امی برای آهنگسازی سریال تاج و 

تخت شد.

پخش »خانه امن« در نیمه دوم سال

کمدی فانتزی »هولیا« کلید خورد

زمان آغاز فیلمبرداری فیلم ابرقهرمانی 
»ثور« تایید شد

»بازی تاج و تخت«؛ بهترین سریال قرن 
بیست ویکم از نگاه مخاطبان
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گــروه ســینما و تلویزیون - بابک بهــداد در جدیدترین 
فعالیت های خود ســراغ تولید مجموعه مستندی با نام »لنگرگاه« 

رفته است.
بابک بهداد مستندساز درباره جدیدترین فعالیت خود گفت: 
قرار است یک مجموعه مستند با نام »لنگرگاه« در پنج قسمت ۴۰ 
دقیقه ای در مراکز اســتان ها )صدا و سیمای گیلان( راجع به تاریخ 
بندرانزلی تولید کنیم و هم اکنون بخشــی از کار های تحقیقاتی آن 
را انجام داده ایم. در کل بخش پژوهش آن به حدود چهار ماه زمان 
نیاز دارد البته روش کاری من به نوعی است که تحقیق و پژوهش 

در زمان تولید نیز انجام می شود.
او افزود: در این میان گفت و گو هایی با آدم های قدیمی منطقه 
خواهیم داشت که صحبت های این عزیزان را در کتاب ها و مقاله ها 
نمی تــوان پیدا کرد و تازگی دارد. به همین علت بخش پژوهش تا 

انتهای تولید همراه ما خواهد بود.
این مستندســاز درباره نمایش »لنگرگاه« در جشنواره ها بیان 
کرد: احتمال دارد یک یا دو قسمت آن در جشنواره مراکز استان ها 
و دیگر جشنواره ها مانند سینما حقیقت، جشن خانه سینما و حتی 

جشنواره های خارجی نمایش داده شود.
بهــداد با بیان اینکه از روای اســتفاده خواهــد کرد، گفت: 
از آنجایی که ســعی می کنم از گفت و گــو و مصاحبه پرهیز کنم 
بنابرایــن این مجموعه راوی خواهد داشــت. او ادامه داد: فعلا در 
بخش پژوهش علی ارکیان به من کمک می کند و قرار شده با مرکز 
پژوهش های گیلان صحبت کنیم و ببینیم چه کمکی می توانند انجام 

دهند و احتمالا از دوستانمان در این مرکز بهره خواهیم برد.
این کارگردان با اشاره به موضوع جدیدترین مستندش اظهار 
کرد: این مستند از پیدایش بندر انزلی تا تاریخ کشتیرانی، مبارزات 
مردم انزلی در مشــروطه، تقســیمات دریایی دریاچه خزر و... را 

نشان می دهد.

ایــن مستندســاز گفت: به جز کارگردانــی، تهیه کنندگی و 
بخشــی از پژوهش و نویســندگی کار را انجام می دهم و سرمایه 
گذار، تلویزیون خواهد بود البته که هنوز تیم پژوهش کامل نشــده 
و بــه تنهایــی این بخش را پیش می برم. در بخش پژوهش از منابع 

مکتوب، عکس ها، مدارک و فیلم ها نیز استفاده می کنیم.
وی درباره اهمیت تاریخی بندرانزلی تصریح کرد: بندر انزلی 
دروازه ای برای ورود ایران به اروپا بوده اســت و بسیاری از مردم و 
روشنفکران دوره قاجار از انزلی به اروپا می رفتند و به نوعی دروازه 
تردد ایران بوده است. کارخانه برق، دوربین عکاسی و فیلمبرداری، 
گرامافون و ... همه از انزلی وارد ایران شده است بدین علت اهمیت 

بالایی در تاریخ ایران دارد.
بهداد در پایان عنوان کرد: همین که تلویزیون به تاریخ ایران 
توجه کرده اتفاق مثبت و خوبی اســت، چون تاریخ ایران مملو از 
مسائل و اتفاقات تلخ و شیرین و جذاب است که قابلیت پرداخت 
دارد و با نگاهی درســت می تــوان بازنگری کرد و این موضوع به 
شدت مورد نیاز جامعه کنونی است، چون باید مردم تاریخشان را 

فراموش نکنند و آن را به خوبی بشناسند.

گروه ســینما و تلویزیون - نگین معتضدی با اشــاره به 
ســریال »گذر از رنج ها« که این شــب ها بعد از چند سال دوباره 
پخش می شــود از ویژگی های نقش خود و کار در این ســریال 

گفت.
نگین معتضدی بازیگر ســریال »گذر از رنج ها« ســاخته 
فریدون حســن پور که این شب ها از شبکه آی فیلم عربی روی 
آنتن می رود با اشاره به ویژگی های نقش خود در آن سریال بیان 
کرد: نقش مرجان خیلی جذاب به نظر می رســید چون او شبیه 
دیگر زن هایی که با توطئه یک زن دیگر، خانه و زندگی خود را 

از دست داده اند نیست. 
درواقــع نه تنها خیلی معصوم و مظلوم نیســت که در حد 
توانش تلافی می کند. اصولاً جنگ را هم خود او آغاز کرده است. 
مرجان با شــیطنت »دنیا« را وارد زندگی »کتایون« و همســرش 
می کند که صاحب فرزند پسر نمی شوند. بعد از آن مرجان قربانی 

توطئه های اولیه خودش می شود و خیلی مظلوم نیست.
وی اضافــه کــرد: مرجــان زن آرام اما مرموزی اســت. 
شــخصیتش هم واقعی است. مثل همه آدم ها خوبی و بدی را با 
هــم دارد. البته هدف اصلی مرجان از وارد کردن دنیا به زندگی 
کتایون و همســرش در اصل دور نگه داشــتن او از شــوهرش 
)مهندس( است. اما خب، اوضاع آن طور که او پیش بینی می کند 

جلو نمی رود.
این بازیگر درباره حضور در این ســریال که در خارج از 
تهران فیلمبرداری شد و سختی های آن توضیح داد: یکی از این 
ســختی ها دوری از خانواده بود که بسیار مشکل است. به ویژه 
که »گذر از رنج ها« در مناطق کوهســتانی تصویربرداری می شد 
و رفت و آمد خیلی ســخت بود. با این حال، جذابیت های یک 
نقش و کیفیت گروهی که با آنها همکاری دارید می تواند باعث 

شود که همه این مشکلات را فراموش کنید.

معتضدی که در این ســریال با لهجه گیلکی به ایفای نقش 
پرداخــت بیــان کرد: من قبل از گذر از رنج ها در هیچ ســریال 

دیگری لهجه نگرفته بودم. 
از ســوی دیگر لهجه گیلکی اصلًا آســان نیست و من هم 
هیچ شــناخت قبلی از آن نداشتم. هم خودم خیلی تلاش کردم 
تا لهجه درســتی داشته باشم و هم آقای حسن پور خیلی کمک 
کردند. جلســات متعدد تمرین برای لهجه داشــتیم. کارگردان 
برای لهجه بازیگران، هم خیلی وقت و انرژی می گذاشت و هم 

وسواس به خرج می داد.
وی در پایان درباره پخش »گذر از رنج ها« از آی فیلم عربی 
و اینکه بازخوردهای مردم در پخش دوباره ســریال چیســت، 
گفــت: بازخوردهای خوبی از مردم می گیرم چه در حال حاضر 
که بازپخش است و چه زمان پخش اولیه سریال، بازخوردهای 
خوبی گرفته ام که برایم خوشــایند است. خودم هم مخاطب آی 
فیلــم هســتم وقتی کاری را در شــبکه های داخلی و در پخش 
اولیه آن نتوانم ببینم مطمئن هســتم که شبکه آی فیلم بعدها آن 

را پخش می کند.

مستند»لنگرگاه«تولیدمیشود اولینباردر»گذرازرنجها«لهجهدارشدم

روایتی از آثار خسرو سینایی؛ 
شاعر سینمای ایران

گروه ســینما و تلویزیون- خسرو 
ســینایی را که یازدهم مردادماه در ســن 
هشتادســالگی و بر اثر کرونا از دنیا رفت، 
بیشــتر با مســتندهایش همچون »مرثیه 
گمشــده« و فیلم های ســینمایی از جمله 
»عروس آتش«، »هیولای درون«، »مثل یک 
قصه« و ... می شناســیم، و یا »گفت وگو با 
ســایه« که در آن به ادبیات گریز می زند و 
از صادق هدایت روایت می کند. اما پیوند 
او با شــعر و ادبیات فراتر از این هاست؛ او 
در یکی از مصاحبه هایش گفته بود از وقتی 
خواندن و نوشــتن را آموختــه به ادبیات 
علاقه بسیار داشته و در دوران متوسطه پای 
شب شــعرهای فریدون مشیری و سیمین 
بهبهانی می نشسته و بعضا شعرهایش را در 

این محافل می خوانده است. 
ســینایی که برای ســاخت مستند 
»مرثیه گمشــده« نشان ویژه کشور لهستان 
را از رئیس جمهور این کشور دریافت کرده 
بود، نخستین مجموعه شعر خود با عنوان 
»تاول های لجن« را در سال ۱۳۴۲ به چاپ 
رساند. »اتاق صورتی«، مجموعه ای از ۵۲ 
قطعه شــعر، دیگر دفتر شعر منتشرشده از 

این فیلم ساز است. او همچنین مجموعه ای 
از شــعرهایش را که در فصله ســال های 
۳۴ تا ۹۴ ســروده بود با آهنگسازی خود 
و خوانش مهرداد اسکویی در قالب کتاب 

صوتی »یادگاری« منتشر کرد.
از ویژگی هــای خســرو ســینایی 
پیوندی اســت که میان سینما و ادبیات در 
فعالیت هنری خود بــه وجود آورد؛ فیلم 
»گفت وگو با سایه« که با محوریت زندگی 
و اندیشه های صادق هدایت ساخته است 
و همچنین دیدگاه هایی که از او در عرصه 
ادبیات به جــا مانده، حاکی از این موضوع 

است.   
ســینایی بویژه در ســال های اخیر 
بر مفهوم اگزوتیســم در هنر تاکید داشت 
که ایــن دیدگاه او در قالب ســه مقاله در 
چهل ویکمین شــماره از مجله »شوکران« 
ویــژه »اگزوتیســم و پراکنده گزینــی در 
ادبیات« منتشــر شد. پونه ندائی - سردبیر 
»شوکران« - در سرمقاله این شماره نشریه 
نوشته بود: »در واپسین روزهای بهار امسال 
که آقای ســینایی را دیدم و دریافتم که وی 
به چه بحث های دقیقی از جمله اگزوتیسم، 

پراکنده گزینی و چگونگی نگارش »بوف 
کور« با استفاده از این مقوله ها می اندیشد، 
از ایشــان تقاضا کردم حاصل اندیشــه و 
دغدغــه خود را با مخاطبــان مجله نیز در 

میان بگذارد.«
سخنان خسرو سینایی درباره »ارتباط 
تنگاتنگ شعر، ســینما و هنرهای دیگر با 
یکدیگــر« در همایش »حافــظ به روایت 
ادب و هنر« که در مهرماه ســال ۹۱ توسط 
مرکز فرهنگی شــهر کتاب برگزار شد، از 
دیگــر جلوه های به جامانده از دیدگاه های 
او در عرصه ادبیات و هنر اســت؛ او در این 
همایش گفته بود: در محدوده  فرهنگ هایی 
که کم و بیش شناخته ام، برای من، سه اوج 
دســت نیافتنی وجود دارد: در موســیقی: 
یوهان سباستین باخ؛ در هنرهای تجسمی: 
میکل آنژ و در شــعر: خواجه شمس الدین 
حافظ. دانشجو که بودم گاهی برای فرار از 
سوز سرمای زمستانی شهر وین به کلیسایی 
که ســر راهم بود پناه می بردم و ساعتی در 
آن جا می نشستم. غالبا کسی در آن جا آثاری 
از یوهان سباستین باخ را با ساز ارگ تمرین 
می کرد. آن موسیقی در آن خلوت و تنهایی 

کلیسا، چنان مرا به عالمی روحانی نزدیک 
می کرد که مولانا، شــوریده ترین شــاعر 
بزرگ مان را حــس می کردم که می گوید: 
مرغ باغ ملکوتــم، نیم از عالم خاک/ چند 

روزی قفسی ساخته اند از بدنم.
او که فردوســی را نماد حماســه و 
بزرگی، سعدی را نماد خرد و جهاندیدگی ، 
مولانا را نماد رهایی و شوریدگی و حافظ را 
دوست خود می دانست، گفته بود: نوجوان 
که بودم من هم به جرگه  بی شــمار مریدان 
خواجه شــمس الدین پیوســتم. در همان 
ســال های نوجوانی روزی تفالی زدم و از 

او پرســیدم: »خواجه من عاقبت به جایی 
می رسم؟!« خواجه با مهربانی به من جواب 
داد: مژده  ای دل که مسیحا نفسی می آید/ که 
ز انفاس خوشش بوی کسی می آید. امیدی 
که آن روز دوســتم به من بخشید، آن قدر 
تکانم داد که هنوز هم پس از نزدیک به ۶۰ 
سال، برای تحقق گفته اش می کوشم تا نزد 
او شــرمنده نشوم. گرچه طی سال ها خیام 
بزرگ را هم باور کرده ام که گفت: سرتاسر 
آفاق دویدی، هیچ اســت/ و آن نیز که در 

خانه خزیدی، هیچ است. و بالاخره این که: 
»ما لعبتکانیم و فلک لعبت باز«.

سینایی معتقد بود که اگر شاعر باشی، 
شعر در ذهن تو شکل می گیرد و بقیه  آن چه 
برای انتقال ذهن و احساست به دیگران به 

کار می گیری، ابزار کار توست.
خسرو ســینایی در بخش دیگری از 
ســخنانش در همایــش »حافظ به روایت 
ادب و هنــر« چنین بیــان کرده بود: »من از 
آن کارگردان های سینما نیستم که حرکات 
دوربیــن را قبلا تعیین می کنند. چون آن ها 
به طور طبیعی شــکل می گیرند. همه چیز 

به قدرت تخیل مربوط می شــود. من فیلم 
را در ذهن آماده دارم؛ فقط ســعی می کنم 
آن را بســازم.« و مگر می توان بدون قدرت 

تخیل شاعر بود؟!
این ســینماگر معتقد بــود که یک 
ذهنیت شــاعرانه  خــلاق می تواند حتی 
»روش نثــر« را در داســتانی به کار ببرد و 
حاصل کار شــاعرانه خواهد بود. او بوف 
کور صادق هدایت را مصداق روشــنی در 

تایید این ادعا می دانست.

او می گفــت: بپذیریم که نوع ابزار و 
چگونگی به کارگیری آن، شعر را نمی سازد، 
بلکه ذهن شــاعر است که اثری شاعرانه را 
خلق می کند. پــس می توانیم کلام منظوم 
یا غیرمنظوم شــاعرانه، موسیقی شاعرانه، 
نقاشی شاعرانه، و بالاخره سینمای شاعرانه 
داشــته باشــیم و یادمان باشد که شاعرانه 
بــودن به معنای رمانتیک و ســانتی مانتال 
بودن نیست. ریشــه  اصلی شاعرانگی در 
تخیل خلاق است که در محدوده  وسیعی 
از حماســه تا غزل و بالاخره تا شعر آزاد و 
سپید حرکت می کند و در مواردی از ظاهرا 
پیش پاافتاده ترین پدیده ها الهام می گیرد و 
با معمولی ترین کلمات و جملات از آن ها، 

شعر واقعی می سازد.
ســینایی معتقد بود که حافظ در اوج 
خلاقیت شاعرانه  ذهنی، آن چنان در کاربرد 

کلمات، مهارت دارد و آن چنان کلمات 
را در اوج ابهــام و ایهــام و ظرافت و 
رندی و شــیطنت چون توری بسیار 
ظریف در هــم می بافد که طی همه  

عمر او را مبهوت کرده است.
او گفته بود که یک عمر کوشیده 
تا ظاهرا تفکر و منشی عاقلانه داشته 
باشد، اما غالبا حافظ با او کاری کرده 
که نه فقط ســاعت ها و روزها بلکه 
سال ها حیرت زده مانده است. خسرو 
سینایی، شاعر، مستندساز، کارگردان 
سینما و آهنگســاز متولد سال ۱۳۱۹ 

بــود که فیلمســازی خود را از ســال 
۱۳۴۶ آغاز کرد. او ســال ۶۲ مســتند 
»مرثیه گمشــده« با روایت مهاجرت 
هزاران لهســتانی به ایران را ساخت که 

جایزه ای از رئیس جمهور کشــور لهستان 
هم گرفــت. یکی از مطرح ترین فیلم های 
سینمایی این کارگردان »عروس آتش« بود 
که ســال ۷۸ ساخته شد و سیمرغ بلورین 

بهترین فیلمنامه را در جشنواره فیلم فجر 
دریافت کرد.

یکی از آخرین مســتندهای 
خسرو سینایی »جزیره رنگین« بود 
که سال ۹۳ با محوریت جزیره هرمز 

و خاک های رنگی این منطقه ســاخته 
شــد. او این فیلم را یک اثر توریســتی 
نمی دانســت بلکه معتقد بود این فیلم 

یک پیشنهاد است که می تواند تلنگرهای 
ظریفــی به اذهان بزند تــا بدانیم مملکت 
زیبایی داریم و خوب است آن را بشناسیم 
تا همه چیز فقط در تهران متمرکز 

نباشد.
کویر خون، مثل 
یک قصه، گفت وگو 
با ســایه و هیولای 
درون از دیگــر آثار 
این فیلمساز هستند.

تعبیرجالببازیگر»شاهرگ«ازبازیگری

نقشآفرینیبازیگرترکدر»کوسه«

گروه سینما و تلویزیون- بازیگر 
ســریال »شــاهرگ« درباره چگونگی 
انتخاب نقــش، گزیده کاری و همچنین 
بهتریــن دســتمزدش در طــول دوران 

بازیگری صحبت کرد.
آزاده زارعــی بازیگــر ســینما و 
تلویزیــون درباره ســریال شــاهرگ 
گفت:من عادت به تعریــف زیاد از کار 
خودم راهیچ وقت نداشتم و قضاوت های 
سریال را برای مردم می گذارم. باید بگویم 
خوشــحالم که در دوره اپیدمی کرونا که 
مــردم مجاب به بیشــتر در منزل ماندن 

هستند، می توانیم کنارشان باشیم.
وی درباره پیوســتن به ســریال 

شاهرگ افزود: آقای امیر سلیمانی 
مدیر برنامه ریزی سریال شاهرگ 
کــه قبلا هم با هم در آوای باران 
تجربه همکاری داشتیم تماس 
گرفتند و سپس با کارگردان و 
تهیه کننده  کار صحبت کردیم 
و به این نتیجه رســیدیم که 
»فریبــا« را بــازی کنم. از 
ابتدا که با آقای اشکذری 
صحبت کــردم از قصه 
خوشــم آمد و کلا من 
فضا های دهه  شصت را 

دوست دارم.

بازیگر ســینما و تلویزیون درباره 
اینکه با سریال »آوای باران« برای مخاطب 
شــناخته شــد و در این مدت گزیده کار 
بود، گفت:من جزو آدم هایی هســتم که 
اگر کاری را دوســت نداشته باشم، انجام 

نمی دهم و این روند جدا از حرفه بازیگری 
در زندگی من هم جریان دارد. من از زمانی 
که این رشــته را انتخاب کردم می دانستم 
می خواهم چه کاری انجام دهم و هنوز هم 
می دانم ... من برای خودم هدفی را در نظر 
دارم، هر چند که مسیری که انتخاب کردم 

دشوار تر از مسیر های زود بازده است.
وی افــزود: یکــی از دلایل دیگر 
هم تکرار نقش هــای قبلی بود که به من 
پیشنهاد می شد. من صبوری برای انتخاب 
را ترجیح می دهم تا اینکه هر جایی باشم. 

گفتم که مسیر سختی را انتخاب کرده ام.
بازیگر آوای بــاران درباره تفاوت 
نقش هایش عنوان کرد:سعی  من 
همیشه این بوده که نقشی را 
که برای بازی می پذیرم با 
نقش قبلی تفاوت داشته 
باشد. لذت بخش ترین 
حس دنیاست وقتی 
شــخصیتی را بازی 
می کنــی که خیلی 
از آن دور هســتی 
و بــدون اینکــه 
چندین بار زندگی 
کنید، زندگی های 
متفاوتی را تجربه 
می کنید و اینکه 

شرایط انسان ها را در هر موقعیت و زمانی 
درک کنید لمس کنید و در درون خودت 

پرورش بدهید و به تصویر بکشید.
زارعی توضیــح داد: در ســریال 
شــاهرگ فریبــا زنی بود که مــن دوره 
زمانــی آن را زندگی نکرده ام. این تفاوت 
در دهه هــای زندگی و تفــاوت دیدگاه 
برایم بســیار جذاب بود و همچنین این 
شــخصیت دو پهلویی که داشــت برایم 

چالش برانگیز بود. 
اینکه از ابتدا با یک مادر ســاده که از 
شهرستان به تهران آمده مواجه می شوید و 
بعد کم کم بیننده به شــک می افتد و پس 
از آن بعُد جدید شخصیت فریبا برای من 
جذاب بود. همچنین تجربه مادر شــدن، 
تجربه کشــتن بچه ای از وجودت برای 
راهی که فریبا می رفت، پر از تناقضاتی بود 
که دوستش داشتم و ادامه ماجرا هایی که 
الان برای لو نرفتن نقش معذور از توضیح 

دادن هستم.
زارعی درباره اینکه تاحالا نقشــی 
بازی کرده که پشیمان شده باشد، توضیح 
داد:شــاید یا بهتره بگویم نه! من از بازی 
کردن نقش ها پشیمان نمی شوم، چون قبل 
از آن فکر می کنم و در هر شرایطی برای آن 
وقت می گذارم و تلاش می کنم، ولی این 
ممکن اســت که از کارکردن با شخص یا 

گروهی بعد ها پشیمان بشوم، اما کم، تجربه 
چنین لحظه هایی را داشته ام.

این بازیگر درباره واکنش های مردم 
عنوان کرد:مردم شــیرین ترین دستمزد 
هرکاری هســتند و شــاهرگ هم طبیعتا 
از این دستمزد مســتثنی نبود، در این که 
صمیمیــت مردم با قــاب تلویزیون کم 
رنگ تر شــده تردیدی نیست، ولی با این 
وجود مردم سریال را دنبال می کنند و هر 
قسمت غافلگیری دارد که به نظرم ببینده 
را با خودش همراه می کند و هر چه جلوتر 
می رود جذاب تر هم می شــود. از تمام 
بازخورد های خوب مردم برای شاهرگ 

تشکر می کنم.
وی دربــاره نقــش فریبــا و اینکه 
چقدر ما بــه ازای بیرونــی دارد؟ اظهار 
کرد:نقــش فریبا بر مبنای مســتندات و 
شــخصیت های گوناگونی که ما به ازای 
بیرون داشــته در دهه ۶۰ شکل گرفته و به 
تصویر کشیدن نقش فریبا و جان دادن به 
ایــن کاراکتر به علت همین خصوصیات 
تاریخی بزرگترین چالش روبروی من به 
عنوان بازیگر بود و همه  تلاشم در جهت 
ساخت کاراکتری ملموس و تاثیرگذار در 

این سریال بود.
وی در خصوص اینکه سریال هایی 
که به گذشته برمی گردد چه ویژگی هایی 

باید داشــته باشــد که با مخاطب ارتباط 
برقرار کند؟ اظهار داشت:اولین ویژگی هر 
ســریالی جذابیت سوژه و قصه است که 
تماشــاگر با آن ارتباط برقرار می کند و در 
کنار آن تحقیقات و پژوهش بسیار تعیین 
کننده اســت وقتی کار تاریخی است و به 
گذشته برمی گردد برای جذب مخاطب 

کار سخت است.
بیشــترین چیزی که به نظر من بعد 
از فیلمنامه می تواند به درام و قصه کمک 
کند فضای درست صحنه، لباس و مهمتر 
ازآن درک و شناخت و باور بازیگران از آن 
برهه  زمانی برای نزدیک کردن مخاطب به 

کاراکتر ها و شخصیت هاست.
وی افــزود: وقتــی تماشــاگر با 
کاراکتر ها همذات پنداری کند بعُد زمانی 
اتفاقات را از یاد می برد و درگیر زندگی و 
اتفاقات تاریخی داســتان می شود و انگار 

خودش را در آن زمان می بیند.
زارعی درباره پیشــنهاد کار جدید 
عنــوان کرد: در حال مذاکــره و انتخاب 
کاری هستم که روایت و ژانری متفاوت 
از کار شاهرگ و سایر فعالیت ها دارد هنوز 
در مرحله ای قرار نگرفته که بخواهم اسم 
و توضیحی نسبت به آن بدهم، اما اگر رقم 
بخــورد می توانم این اطمینان را بدهم که 

کار خوبی خواهد بود.

گروه سینما و تلویزیون-فیلمبرداری 
فیلم ســینمایی »کوسه« به کارگردانی علی 
عطشــانی که یک ماه پیش آغاز شده بود، 
همچنان ادامه دارد و به تازگی آسیا تاشکین 
بازیگر ترک نیز به جمع بازیگران این فیلم 

اضافه شده است.
فیلم سینمایی »کوسه« به کارگردانی 
علی عطشــانی و تهیه کنندگی سید محمد 
احمدی که بر اســاس فیلمنامه ای از پیمان 
عباسی یک ماه پیش آغاز شده بود، با رعایت 
شــدید پروتکل های بهداشتی ادامه دارد و 
به تازگی آسیا تاشکین بازیگر کشور ترکیه 
نیز به جمع بازیگران این فیلم پیوسته است.
آســیا تاشــکین متولــد ۲۷ آوریل 
۲۰۰۰ در اســتانبول اســت. او از ۶ سالگی 
با حضور در تیزر های تبلیغاتی وارد عرصه 

بازیگری شد و در همان زمان )سال ۲۰۰۶( 
در نخســتین فصل از سریال »آرکاسوکاک 
لار« )خیابان هــای پشــتی( کــه یکی از 
محبوب ترین ســریال های اکشن و پلیسی 
کشور ترکیه است و تاکنون ۱۴ فصل از آن 

ساخته شده، بازی کرد.
پس از آن در ســال ۲۰۰۹ در سریال 
»آکاســیا دوراقی« )توقف اقاقیا( به ایفای 
نقش پرداخت و در سال ۲۰۱۳ شخصیت 
پلین را در سریال »کوچوک گلین« )عروس 
کوچک( بــازی کرد. در ســال ۲۰۱۷ در 
سریال »ساواشــچی« )جنگجو( حضور 
یافت و در ســال ۲۰۱۸ شخصیت گل اندام 
را در سریال »سن آنلات کارادنیز« )تو بگو 

دریای سیاه( ایفا کرد.
آخرین و مهم ترین فعالیت حرفه ای 

آســیا تاشکین ایفای نقش زینب در سریال 
پرطرفــدار »کیمســه بیلمــز« )هیچکس 
نمی دانــد( )۲۰۱۹( اســت و این روز ها با 
اضافه شدن به جمع بازیگران فیلم سینمایی 
»کوسه« نقش یک شخصیت شناخته شده 

ترک را در این فیلم بازی می کند.
همچنین طی روز هــای اخیر بهراد 
خرازی، مهســا کامیابی و فرانک حسینی 
نیز در تازه ترین فیلم علی عطشانی جلوی 
دوربیــن رفته اند. مهدی هاشــمی، مهران 
احمدی، ســیما تیرانــداز، بهناز جعفری، 
ریحانه پارســا، محمدجــواد جعفرپور، 
مهران رجبی، بهراد خرازی، مهسا کامیابی، 
فرانک حســینی، احمدرضا موسوی، آن 
ماری ســلامه و آسیا تاشــکین با حضور 
پژمان جمشــیدی مجموعه بازیگران این 

فیلم را تشــکیل می دهنــد. عوامل اصلی 
این فیلــم عبارتنــد از کارگــردان: علی 
عطشانی، تهیه کننده: سید محمد احمدی، 
علی عطشانی، تهیه کننده اجرایی: مرتضی 
رحیمی، نویســنده: پیمان عباســی، مدیر 
فیلمبرداری: محمود عطشانی، طراح صحنه 
و لباس: مجید علی اسلام، صدابردار: محمد 
شــاهوردی، طراحی و ترکیب صدا: سید 
محمود موسوی نژاد، طراح چهره پردازی: 
امید گلزاده، چهره پرداز: فرزانه زردشــت، 
دســتیار کارگــردان و برنامه ریــز: وحید 
مهین دوست، موســیقی: پوریا حیدری، 
پشتیبانی فنی: حیدر احسانی، مدیر تولید: 
ســعید دلاوری، مدیر تــدارکات: مهدی 
عباسی پور، دســتیار اول فیلمبردار: مهدی 
حسینی، مدیر امور بین الملل: امید چوگانی، 

مدیر تبلیغات: سید محمدصادق لواسانی، 
تیم تبلیغات: شــراره داودی، مهسا مرزبان، 
عکاس و کارگردان فیلم پشت صحنه: بابک 

برزویه، مجری طرح: بیتا فیلم تهران، مشاور 
رســانه ای و مدیر روابط عمومی بیتافیلم: 

مریم قربانی نیا.

از خسرو سینایی عمدتا با هنرش در سینما یاد می شود؛ اما او که معتقد بود همه چیز به قدرت تخیل مربوط می شود
 با شاعری در نوجوانی به سینما رسید، ادبیات را به سینما پیوند داد و با سال ها حیرت از حافظ از دنیا رفت.

بپذیریم که نوع ابزار و چگونگی به کارگیری آن، شعر را نمی سازد، بلکه 
ذهن شاعر است که اثری شاعرانه را خلق می کند. پس می توانیم کلام منظوم 
یا غیرمنظوم شــاعرانه، موسیقی شاعرانه، نقاشی شاعرانه، و بالاخره 
سینمای شاعرانه داشته باشیم و یادمان باشد که شاعرانه بودن به معنای 
رمانتیک و سانتی مانتال بودن نیست. ریشه  اصلی شاعرانگی در تخیل 
خلاق است که در محدوده  وسیعی از حماسه تا غزل و بالاخره تا شعر آزاد و 
سپید حرکت می کند و در مواردی از ظاهرا پیش پاافتاده ترین پدیده ها الهام 
می گیرد و با معمولی ترین کلمات و جملات از آن ها، شعر واقعی می سازد.
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